

Kursus dan Bengkel Adat Istiadat

Anjuran

Institut Perkhidmatan Awam
dikelolakan oleh
Jabatan Adat Istiadat Negara

Tempat

Jabatan Adat Istiadat Negara

Tarikh

13-15 Safar 1440H bersamaan
22-24 Oktober 2018M

KANDUNGAN

6-7

Sebait Madah

10-15

Biodata Penceramah-Penceramah

18-26

Senarai Peserta Kursus dan Bengkel

29-32

Aturcara/Jadual Kursus dan Bengkel

35-36

Jawatankuasa Kursus dan Bengkel Adat Istiadat

39

Penghargaan dan Terima Kasih

42

Peta Tempat Kursus dan Bengkel



بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

Alhamdulillah, bersyukur kita ke hadrat Allah Subhanahu Wa Ta'ala kerana dengan izin dan limpah kurnia-Nya jua, Jabatan Adat Istiadat Negara dan Institut Perkhidmatan Awam dapat berganding bahu sekali lagi bagi mengunyahkan Kursus Adat Istiadat (PE2207) pada tahun 2018 ini bagi Pegawai dan Kakitangan Kementerian-Kementerian dan Jabatan-Jabatan di bawahnya.

Kursus Adat Istiadat ini merupakan salah satu program yang tersenarai dalam kalendar tahunan Institut Perkhidmatan Awam. Adapun tujuan kursus ini diunyahkan adalah bagi menyemai kembali rasa kecintaan dan kebersamaan kita (*sense of belonging*) terhadap warisan adat dan khazanah budaya kita sendiri. Selaku warga perkhidmatan awam perlu mengetahui bahawa adat itu dijadikan asas dalam sistem pertadbiran negara dan merupakan lambang kepada kehidupan berbangsa di bumi Darussalam yang berdaulat ini.

Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan Haji Hassanal Bolkiah Mu'izzaddin Waddaulah, Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam sering kali menekankan tentang peri pentingnya Melayu Islam Beraja (MIB). Sayugia diingatkan, kita selaku purih bangsa dan jiwa Brunei sejati, MIB itu harus kita pegang sekuat-kuatnya dan seerat-eratnya. MIB itulah identiti kita. MIB itulah adat dan budaya kita. MIB itulah aset kita. MIB itulah harga kita. Sungguhpun kita sudah mengenali MIB, tetapi kita harus mengenali dan mendalami secara mendalam, serta memperkayakan lagi dalam diri kita. Dengan demikian, hasil *out-come* sepertimana yang dihasratkan dalam melalui konsep MIB itu akan dapat dihayati secara mendalam di negara ini.

Semoga dengan adanya majlis ilmu seperti ini, saya berharap para peserta Kursus dan Bengkel mengambil peluang untuk turut serta berkongsi pendapat atau idea di samping memperoleh nilai tambah ilmu yang bermanfaat.

Pada kesempatan ini, saya selaku Penasihat Kursus Adat Istiadat merakamkan ucapan setinggi-tinggi penghargaan dan terima kasih kepada penceramah-penceramah atas sokongan berterusan dalam menjayakan kursus dan bengkel ini. Terima kasih juga kepada Institut Perkhidmatan Awam kerana memasukkan Kursus Adat Istiadat ini dalam kalendar tahunan. Begitu juga dengan kehadiran para peserta yang mengikuti kursus dan bengkel ini dan seterusnya bersama-sama mempertahankan khazanah warisan bangsa kita. Kepada ahli jawatankuasa, media massa dan sesiapa yang terlibat dalam menjayakan kursus ini, semoga Allah Subhanahu Wa Ta'ala yang dapat membalas kebaikan abiskita semua. Sekian.

والسلام

*

*Lebat daun bunga tanjung
Berbau harum bunga cempaka
Adat dijaga pusaka dijunjung
Baru terpelihara adat pesaka*

*

**Yang Amat Mulia
Pengiran Lela Cheteria Sahibun Najabah Pengiran Anak Haji Abdul Aziz
bin Pengiran Jaya Negara Pengiran Haji Abu Bakar
Yang Di-Pertua Adat Istiadat Negara**

Biodata Penceramah- Penceramah

BIODATA PENCERAMAH



Yang Mulia Awang Razali bin Haji Badar dilahirkan pada 1 Januari, 1968, di Kampong Jerudong, Negara Brunei Darussalam.

Mendapat pendidikan awal di Sekolah Rendah Jerudong pada tahun 1975 hingga 1978, dapat memasuki Sekolah Persediaan Inggeris Sengkurong pada tahun 1978 hingga 1980 seterusnya melanjutkan pendidikan di Peringkat Menengah di Maktab Sultan Omar 'Ali Saifuddien, Bandar Seri Begawan pada tahun 1981 hingga 1986 dan ke Peringkat Pra Universiti di Maktab Duli Pengiran Muda Al-Muhtadee Billah, Gadong pada tahun 1987 hingga 1988. Dalam tahun 1991 hingga 1995 melanjutkan Pengajian Tinggi di Universiti Brunei Darussalam dalam Jurusan Pendidikan sehingga mendapat kelulusan Ijazah Sarjana Muda Sastera Pendidikan dengan Kepujian. Selain itu beliau juga mendapat Pendidikan Agama di Sekolah Agama Jerudong hingga lulus Darjah Enam.

Mula berkhidmat dengan Kerajaan Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam pada 1 Februari, 1989 sebagai Pembantu Perkembangan Agama di Pusat Da'wah Islamiah, Kementerian Hal Ehwal Agama, Negara Brunei Darussalam. Pernah bertugas di beberapa bahagian antaranya di Unit Pengislaman dan Bimbingan Saudara-saudara Baru pada tahun 1989 hingga 1991, di Bahagian Media Elektronik dan di Bahagian Pentadbiran. Pernah diaturnya bertugas sebagai Pegawai Perhubungan Awan (L.O) bagi mengiringi penceramah-penceramah luar negeri yang dijemput khas memberikan ceramah agama di pejabat-pejabat kerajaan, institusi pendidikan dan seumpamanya sempena hari-hari kebesaran Islam. Dinaikan pangkat sebagai Pegawai Protokol dan mengetuai Bahagian Protokol di Jabatan Adat Istiadat Negara pada 1 Januari 1997. Pada tahun 2018, beliau dinaikan pangkat sebagai Penolong Kanan Yang Di-Pertua Adat Istiadat Negara di jabatan yang sama.

Pernah memberikan taklimat dan membentangkan kertas kerja mengenai Susunan Kedudukan dan Protokol di Kursus Adat Istiadat anjuran Institut Perkhidmatan Awam dan bengkel-bengkel serta lawatan anjuran Jabatan Adat Istiadat Negara.

Pernah menghadiri beberapa Seminar dan Kursus seperti Seminar Perhubungan Awam bagi Pegawai-Pegawai Perhubungan Awam seluruh Kementerian dan Jabatan-Jabatan Kerajaan. Taklimat Koordinasi Program-Program Kemajuan Negara dan Akta Rahsia Rasmi dan Definasi Klasifikasi Dokumen Kerajaan; Kursus Basic Management; Kursus Adat Istiadat-Protokol dan Penyambut Tetamu; Kursus Bimbingan Kualiti Kerja Cemerlang yang dikendalikan oleh Institut Perkhidmatan Awam; Kursus Penulisan Berita dan Rancangan, Kursus Kemahiran Jawi yang dikendalikan oleh Pusat Da'wah Islamiah, Kursus "Learning Improvement" anjuran Universiti Brunei Darussalam; dan Seminar Pengurusan "Kaunseling Kerja Ke Arah Perubahan Kumpulan Cemerlang Melalui Jati Diri". Beliau juga pernah mengikuti Sesi Kerja Sukarela membimbing orang-orang cacat di Bahagian Physiotherapy di Rumah Sakit Raja Isteri Pengiran Anak Saleha dan sebagainya.

Sepanjang perkhidmatan dengan kerajaan, Awang Razali bin Haji Badar telah dikurniakan beberapa Bintang-Bintang Kebesaran dan Pingat-Pingat Kehormatan, seperti Bintang Darjah Setia Negara Brunei Yang Amat Bahagia Darjah Ketiga (S.N.B.) 14 Ogos 2014, Bintang Darjah Seri Paduka Mahkota Brunei Yang Amat Mulia Darjah Ketiga (S.M.B.), 31 Julai 2007; Bintang Darjah Setia Negara Brunei Yang Amat Bahagia Darjah Keempat (P.S.B.), 3 Ogos 2002; Pingat Jasa Kebaktian (P.J.K.), 23 Oktober 1999; dan Pingat Kerja Lama (P.K.L.), 12 April 2011. Di samping itu, beliau juga menerima Pingat Jubli Perak Hari Kebangsaan Sempena Sambutan 25 Tahun Kemerdekaan Negara Brunei Darussalam dan Pingat Jubli Emas Menaiki Tahta Sempena 50 Tahun Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam Menaiki Takhta, 2017. Pada bulan Januari 2013, Her Majesty Queen Beatrix of Netherlands telah menganugerahkan Bintang Kebesaran Netherlands, Grand Cross Of Orange Nassau – Officer kepada Awang Razali sempena lawatan rasmi ke Negara Brunei Darussalam.

BIODATA PENCERAMAH



Yang Mulia Awang Haji Abdul Manaf @ Muhammad Zulfikri bin Haji Japar dilahirkan pada 20 September 1974 di Kampong Pengiran Kerma Indera Lama, Bandar Seri Begawan. Mendapat pendidikan awal di Sekolah Rendah Haji Tarif, Kampung Tamoi dalam tahun 1980 hingga 1984 dan memasuki Sekolah Ugama Persediaan Arab Pengiran Anak Puteri Hajah Masna dari tahun 1985 hingga 1986. Dalam tahun 1987, meneruskan pengajian ke Sekolah Menengah Arab Laki-Laki Hassanal Bolkihah hingga tahun 1989 dan berpindah ke Ma'had Islam Brunei, Tutong [1990 – 1991]. Pada tahun 1992, beliau meneruskan pengajian di Sekolah Menengah Arab Laki-Laki Hassanal Bolkihah hingga tahun 1993.

Melanjutkan pembelajaran ke Universiti Al-Azhar, Kota Kaherah, Arab Republik Mesir dalam jurusan Ijazah Sarjana Muda Syariah Islamiah [1994 – 1999]. Selain itu, beliau juga mendapat pendidikan ugama [darjah 1 –3] di Sekolah Ugama Pengiran Muda Al-Muhtadee Billah, Kampung Lurong Dalam pada sebelah petang [1981 – 1983].

Mula berkhidmat dengan kerajaan pada 14 Ogos 2000 di Bahagian Penyelidikan dan Perkembangan, Institut Perkhidmatan Awam sebagai Pegawai Penyelidik Kanan. Dinaikkan pangkat pada 1 Februari 2004 di Jabatan Adat Istiadat Negara sebagai Pegawai Adat Istiadat dan ditempatkan di Bahagian Pemberigaan. Menjawat jawatan sebagai Pegawai Tugas-Tugas Khas Tingkat I di Bahagian Keselamatan dan Penguatkuasaan, Jabatan Perdana Menteri pada 23 November 2010 dan dinaikkan pangkat sebagai Penolong Yang Di-Pertua Adat Istiadat di Jabatan Adat Istiadat Negara pada 1 Ogos 2018.

Pernah menghadiri beberapa symposium, seminar, kursus, dan bengkel yang diadakan di dalam dan luar negeri seperti *Simposium ICMI: The Effort To Improve The Analyze Capability*, Cairo; Seminar Nasional Sejarah dan Historiografi, UBD; Seminar anjuran SARBICA, Kuala Lumpur, Malaysia; Seminar Bahan Rujukan Islam Nusantara, Jabatan Mufti Kerajaan Brunei; Seminar Pendidikan dan Profesionalisme, ICC; Seminar EROPA 'Modernising The Civil Service In Alignment Eith The National Development Goals', ICC; Forum Perspective On Implentation Strategies For National Development Policies, anjuran CSPA UBD, Rizqun Hotel; Kursus *Dynamics Of Idea Mapping [Mind Mapping] Tools And Techniques*, Putrajaya, Malaysia; Bengkel *Training Of Trainers*, IPA; Bengkel Menyusur Jalan Kejayaan, IPA; Bengkel *Emotional Intelligence* anjuran JPA dan IPA; Program Pembangunan Eksekutif bagi Pegawai-Pegawai Pengurusan Pertengahan kali ke-22 (EDPMO), 1 Ogos hingga 26 September 2015; dan *Inaugural Singapore Ministry of Home Affairs and Prime Minister Office, Joint Training Exchange Programme*, 15 hingga 27 November 2015.

Semenjak berkhidmat di Jabatan Adat Istiadat Negara [2004 – 2010], Awang Haji Abdul Manaf telah menyampaikan kertas kerja yang bertajuk Terasul dan Bahasa Dalam di Kementerian-Kementerian, Jabatan-Jabatan Kerajaan, Institusi-Institusi Pengajian, Sekolah-Sekolah, Badan-Badan bukan kerajaan (NGO), Sektor Swasta, dan Persatuan-Persatuan.

Sepanjang perkhidmatan dengan kerajaan, beliau telah dikurniakan Pingat-Pingat Kehormatan seperti Pingat Indah Kerja Baik (P.I.K.B.) pada 2011, Pingat Jubli Perak Sempena 25 Tahun Hari Kebangsaan Negara Brunei Darussalam dan Pingat Jubli Emas Sempena 50 Tahun Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam Menaiki Takhta, 2017.

BIODATA PENCERAMAH



Yang Mulia Awangku Mohd. Noor Hamaddi bin Pengiran Ahmad dilahirkan pada 04 Disember 1981. Medapat pendidikan awal di Sekolah Rendah Amar Pahlawan hingga Darjah 5. Kemudian terpilih memasuki Mahad Islam Brunei, Tutong pada tahun 1993 hingga 1999 dan seterusnya menyambung pengajian ke Tingkatan Enam, Sekolah Menengah Arab Laki-Laki Hassanal Bolkihah. Selepas itu, melanjutkan lagi pengajian ke Universiti Brunei Darussalam dalam jurusan Lughah Arabiah pada tahun 2002 hingga 2006 dan memperolehi kelulusan Sarjana Muda Bahasa Arab.

Mula berkhidmat dengan Kerajaan Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam sebagai Pegawai Adat Istiadat di Jabatan Adat Istiadat Negara pada 15 Mei 2007 dan kini bertanggungjawab selaku Ketua Bahagian Pemberigaan.

Pernah menghadiri beberapa seminar dan kursus seperti Kursus Kefahaman Ajaran Ahli Sunnah Wal Jamaah Mazhab Syafie bagi Pegawai Kanan Kerajaan (April 2010), Kursus ITQAN: Kecemerlangan Diri dan Organisasi (Julai 2010), Kongress Antarabangsa Bahasa dan Budaya (KABB) (September 2011), Seminar Antarabangsa Perundangan Islam (Oktober 2011), *IT Awareness for Executive Management* (Oktober 2011), Bengkel Penilaian Semula Kurikulum Mata Pelajaran MIB (Januari 2012), *Jerayawara Manual Keselamatan Perlindungan bagi Pegawai Keselamatan Jabatan (DSO) dan Pegawai Keselamatan Maklumat (ISO)* (April 2012).

Memberikan ceramah dan taklimat khususnya mengenai Penggunaan Terasul Bahasa Pengganti Diri dan Bahasa Dalam di Kementerian-Kementerian, Jabatan-Jabatan Kerajaan, Institusi-Institusi Pengajian Tinggi, Sekolah-Sekolah Menengah, Rendah dan Swasta, Badan-Badan bukan kerajaan (NGO), Sektor-Sektor Swasta dan Persatuan-Persatuan.

Menerima Pingat Jubli Perak Sempena 25 tahun Hari Kebangsaan Negara Brunei Darussalam pada tahun 2009 dan Pingat Jubli Emas Sempena 50 Tahun Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam Menaiki Takhta pada tahun 2017.

BIODATA PENCERAMAH



Yang Mulia Awang Mohammad Zaizul bin Haji Daud dilahirkan pada 09 Oktober 1984. Mendapat Pendidikan awal bersekolah di Sekolah Rendah Pengkalan Tentera Laut Muara hingga Darjah 4. Pada tahun 1995 terpilih untuk memasuki Sekolah Persediaan Arab, Kilanas seterusnya berpindah ke Sekolah persediaan Arab, Beribi pada tahun 1996 hingga 1997 dan ke Mahad Islam Brunei, Tutong pada tahun 1998 hingga 2001. Kemudian menyambung pengajian ke tingkatan enam, Sekolah Menengah Arab Laki-Laki Hassanah Bolkiah. Dalam tahun 2004, melanjutkan pengajian ke Universiti Brunei Darussalam dalam jurusan Lughah Arabiah hingga tahun 2008. Beliau memperolehi kelulusan Sarjana Muda Bahasa Arab.

Mula berkhidmat dengan Kerajaan Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam sebagai Jurutulis Jawi di Jabatan Adat Istiadat Negara pada 02 November 2009. Dinaikkan pangkat Menjadi Pegawai Adat Istiadat Negara di Jabatan yang sama pada 21 Mac 2011.

Menerima Pingat Jubli Emas Sempena 50 Tahun Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam Menaiki Takhta pada tahun 2017.

BIODATA PENCERAMAH



Yang Mulia Awang Mohammad Khairul Nazwan bin Haji Karim memulakan pembelajaran di Sekolah Rendah Saba Darat pada tahun 1992 hingga 1994. Selepas itu, berpindah ke Sekolah Rendah Bendahara Lama hingga lulus Peperiksaan Certificate Education (PCE) pada tahun 1998. Kemudian beliau meneruskan pembelajaran di Maktab Sultan Omar 'Ali Saifuddin (1999 – 2005) dan Pusat Tingkatan Enam Berakas, Lambak Kiri (2006). Setelah itu, beliau menyambung pengajian ke Universiti Brunei Darussalam pada tahun 2007 dalam bidang perguruan (Bahasa Melayu dan Kesusasteraan Melayu). Pada tahun 2011, beliau memperolehi Ijazah Sarjana Muda Sastera Pendidikan dengan kepujian Kelas Kedua Atas (*2nd Class Upper*), dan pada masa yang sama menyambung pengajian di peringkat sarjana hingga memperolehi Ijazah Sarjana Sastera (Kesusasteraan Melayu) pada tahun 2012.

Beliau mula berkhidmat dengan Kerajaan Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam, sebagai Pengarang di Jabatan Adat Istiadat Negara pada 02 Februari 2013. Pada 15 September 2014, beliau telah dinaikkan pangkat sebagai Pegawai Penyelidik di Jabatan Adat Istiadat Negara.

Beliau seringkali menghadiri seminar, kursus dan bengkel yang diadakan di dalam dan luar negara, antaranya seperti Pertemuan Penyair Nusantara (Brunei, 2010; Palembang, 2011; Jambi, 2012); Seminar Antarabangsa Kesusasteraan Asia Tenggara (Brunei, 2011; Indonesia, 2013 & Brunei, 2014); Program Penulisan Mastera : Esei (Bogor, Indonesia, 2014); *International Conference 'Bridging the Unbridgable: Changing Paradigms in Malay-Indonesian Studies' in Commemoration of the 50th Anniversary of the Department of Malay-Indonesian, Hankuk University of Foreign Studies (Seoul, South Korea, 2014); The 2nd Jakarta International Literary Festival (Jakarta, 2011); Mahrajan Persuratan dan Kesenian Islam (Sabah, 2012); Bengkel National Workshop on Youth Leadership and Advocay (Brunei, 2012); Pemerkasaan Pantun Nusantara Ke-12 (Brunei, 2011); Bengkel Pelestarian Budaya (Brunei, 2010); Pembantu Bengkel Drama di Raffles School Girls (Singapura, 2011); Pertemuan Sasterawan Brunei ke-5 (Brunei, 2010); Seminar Majlis Bahasa Brunei Darussalam-Indonesia-Malaysia (Brunei, 2009).*

Di samping memegang jawatan di sektor kerajaan, beliau juga terlibat dalam dunia penulisan yang bermula pada tahun 2008 hingga sekarang. Nama pena yang beliau gunakan adalah Nazwan Karim, Zwan dan Khair M.N. Tulisan-tulisan beliau meliputi pelbagai genre iaitu esei, puisi, drama, laporan, rencana dan artikel. Kebanyakan hasil tulisan beliau dikeluarkan majalah dan akhbar seperti Bahana, Juara Pelajar dan Brunei Times. Sementara itu, puisi-puisi beliau juga pernah termuat dalam tiga buah antologi bersama, iaitu Akulah Musi (2011); Sinar Siddiq (2012) dan Sauk Seloka (2012). Selain itu, beliau pernah mengikuti pertandingan penulisan dalam dan luar negara, seperti Peraduan Menulis Esei Sastera 2012 anjuran Dewan Bahasa dan Pustaka Brunei (mendapat hadiah penghargaan) dan Pertandingan Penulisan Artikel Dalam Kalangan Remaja Negara Anggota MABBIM 2012 (mendapat sugu hati). Beliau juga aktif dalam kegiatan persembahan pentas seperti teater, drama dan deklamasi puisi. Beliau merupakan Naib Johan Pertandingan Deklamasi Puisi Ramadhan 1435/2014 bagi Kementerian-Kementerian dan Jabatan-Jabatan, anjuran Dewan Bahasa dan Pustaka Brunei. Beliau juga pernah dilantik menjadi hakim pertandingan mendeklamasikan sajak multimedia bagi sekolah rendah (2012); hakim pertandingan mendeklamasikan sajak, Jabatan Pengajian Melayu, Pusat Tingkatan Enam Katok (2012); dan hakim pertandingan drama, anjuran Jabatan Melayu di Maktab Duli (2012). Beliau merupakan ahli kepada Majlis Belia Brunei (MBB) dan Kumpulan Putra Seni (KPS).

Menerima Pingat Jubli Emas Sempena 50 Tahun Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam Menaiki Takhta pada tahun 2017.

BIODATA PENCERAMAH



Yang Dimuliakan Pehin Orang Kaya Jurulateh Adat Istiadat Diraja Dato Paduka Haji Awang Mashhor bin Haji Metahir dilahirkan pada 8 September 1947 di Kampong Sumbiling Lama, Bandar Brunei.

Mendapat pendidikan awal di Sekolah Melayu Sultan Muhammad Jamalul Alam pada tahun 1954-1958 dan Sekolah St. Andrews, Bandar Brunei pada tahun 1959 -1960. Menyambung pelajaran di Maktab Sultan Omar 'Ali Saifuddin pada tahun 1961-1967. Selain itu juga Yang Dimuliakan Pehin mendapat pendidikan agama di sebelah petang di Sekolah Melayu Sultan Muhammad Jamalul Alam dari darjah satu hingga darjah tiga (1956-1958) dan meneruskan pengajiannya di Maktab Sultan Omar 'Ali Saifuddin sehingga tahun 1962.

Mula berkhidmat dengan Kerajaan Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam pada 28 Mac 1968 di Jabatan Adat Istiadat Negara sebagai Kerani Bahagian 'B'. Dinaikkan pangkat menjadi Kerani Sulit pada 1 Oktober 1974 dan pada 1 April 1981 dinaikkan pangkat menjadi Penolong Setiausaha Adat Istiadat sehingga bersara pada 7 September 2002. Diambil berkerja semula secara sebulan ke sebulan dengan jawatan yang sama pada 9 September 2002 sehingga kini.

Pernah menghadiri beberapa seminar antaranya Seminar Kefahaman Aqidah Ahli Sunnah Wal Jamaah, Kursus Sivik Pegawai-Pegawai Kerajaan, Kursus Intensif Sistem Ejaan Rumi, Kursus Menyediakan Belanjawan Tahunan Bagi Pembantu Kewangan dan Pegawai Pentadbiran, Kursus Kefahaman Berkeluarga Dalam Islam dan sebagainya.

Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam telah berkenan mengurniakan gelaran menjadi Yang Dimuliakan Pehin Penyurat pada 24 Ogos 1992 dan dinaikkan pangkat gelaran menjadi Yang Dimuliakan Pehin Orang Kaya Jurulateh Adat Istiadat Diraja pada 18 April 2004.

Atas sumbangan dan jasa Yang Dimuliakan Pehin dengan Kerajaan Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam telah mengurniakan beberapa Bintang-Bintang Kebesaran dan Pingat-Pingat Kehormatan, antaranya; Darjah Seri Paduka Mahkota Brunei Yang Amat Mulia, Darjah Kedua (D.P.M.B.), Darjah Setia Negara Brunei Yang Amat Bahagia, Darjah Kedua (S.N.B.), Pingat Jasa Kebaktian (P.J.K.), Pingat Kerja Lama (P.K.L.), Pingat Pengisytiharan Kemerdekaan, Pingat Puspa (Kelas Pertama), Pingat Jubli Perak (Perak) Sempena 25 Tahun KKBawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam Menaiki Takhta, Pingat Jubli Perak Sempena 25 Tahun Hari Kebangsaan Negara Brunei Darussalam, dan Pingat Jubli Emas Sempena 50 Tahun Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam Menaiki Takhta pada tahun 2017.

Peserta Kursus dan Bengkel

PESERTA KURSUS DAN BENKEL

- 1** Nama : Yang Mulia Awang Mohammad 'Izzat Hilmi bin Wahid
Jawatan : Jurutera Sistem
Jabatan : Pusat Kebangsaan E-Kerajaan,
Jabatan Perdana Menteri.
- 2** Nama : Yang Mulia Awang Muhammad Ruslan bin Haji Mahadi
Jawatan : Penganalisa Sistem Kanan
Jabatan : Pusat Kebangsaan E-Kerajaan,
Jabatan Perdana Menteri.
- 3** Nama : Yang Mulia Awang Edwin Khalid bin Haji Mohd. Salleh
Jawatan : Pegawai Perangkaan
Jabatan : Perancangan dan Kemajuan Ekonomi,
Jabatan Perdana Menteri.
- 4** Nama : Yang Mulia Awangku Md. Adi Helmy Shah bin Pengiran Haji Raimi
Jawatan : Pegawai Projek
Jabatan : Perancangan dan Kemajuan Ekonomi,
Jabatan Perdana Menteri.
- 5** Nama : Yang Mulia Awang Muhammad Nazree bin Asli
Jawatan : Penolong Pegawai Ekonomi
Jabatan : Perancangan dan Kemajuan Ekonomi,
Jabatan Perdana Menteri.
- 6** Nama : Yang Mulia Awang Haji Ali Asgar bin Haji Yaakub
Jawatan : Pegawai Tugas-Tugas Khas Tingkat I
Jabatan : Kementerian Pertahanan.
- 7** Nama : Yang Mulia Awang Muhammad Zulfadly bin Awang Haji Ismail
Jawatan : Jurutera Tingkat III
Jabatan : Kementerian Pertahanan.
- 8** Nama : Yang Mulia Awang Saiful Ariffin bin Haji Musa
Jawatan : Pengurus Estet
Jabatan : Kementerian Kewangan dan Ekonomi.
- 9** Nama : Yang Mulia Awang Muhammad Hanifah bin Puasa
Jawatan : Pegawai Pelaburan
Jabatan : Agensi Pelaburan Brunei,
Kementerian Kewangan dan Ekonomi.

- 10** Nama : Yang Mulia Awang Abdul Wafi bin Abd. Aziz
Jawatan : Pegawai Pelaburan
Jabatan : Agensi Pelaburan Brunei,
Kementerian Kewangan dan Ekonomi.
- 11** Nama : Yang Mulia Awang Mohammad Zaim bin Haji Abu Bakar
Jawatan : Pegawai Kakitangan
Jabatan : Penerbangan KDYMM,
Kementerian Kewangan.
- 12** Nama : Yang Mulia Awang Mohammad Adib bin Matali
Jawatan : Pegawai Tugas-Tugas Khas Tingkat II
Jabatan : Pusat Pengurusan Bencana Kebangsaan,
Kementerian Hal Ehwal Dalam Negeri.
- 13** Nama : Yang Mulia Awang Mohamad Syazwan bin Nordin
Jawatan : Pegawai Tugas-Tugas Khas Tingkat II
Jabatan : Pusat Pengurusan Bencana Kebangsaan,
Kementerian Hal Ehwal Dalam Negeri.
- 14** Nama : Yang Mulia Ampuan Mohammad Nurul Azmi bin Ampuan Hussin
Jawatan : Pegawai Pendaftaran Kebangsaan Kanan
Jabatan : Imigresen dan Pendaftaran Kebangsaan,
Kementerian Hal Ehwal Dalam Negeri
- 15** Nama : Yang Mulia Awangku Mohd. Aziman bin Pengiran Haji Rakawi
Jawatan : Pegawai Ugama
Jabatan : Bahagian Kemajuan Syiar Islam,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 16** Nama : Yang Mulia Awang Ilmami bin Haji Othman
Jawatan : Pegawai Hal Ehwal Masjid
Jabatan : Hal Ehwal Masjid,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 17** Nama : Yang Mulia Awang Aminorddin bin Haji Md. Yussof
Jawatan : Pegawai Hal Ehwal Masjid
Jabatan : Hal Ehwal Masjid,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 18** Nama : Yang Mulia Awang Saidi Saharruddin bin Syed
Jawatan : Pegawai Ugama
Jabatan : Pejabat Hal Ehwal Ugama Daerah Belait,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 19** Nama : Yang Mulia Awang Mohammad Amirool bin Abdul Rahim
Jawatan : Penolong Pensyarah
Jabatan : Kolej Universiti Perguruan Ugama Seri Begawan,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.

- 20** Nama : Yang Mulia Awang Haji Manan bin Haji Osman
Jawatan : Guru Ugama Terlatih
Jabatan : Kolej Universiti Perguruan Ugama Seri Begawan,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 21** Nama : Yang Mulia Awang Haji Ryni Sofian bin Haji Othman
Jawatan : Pegawai Perhutanan
Jabatan : Perhutanan,
Kementerian Sumber-Sumber Utama dan Pelancongan.
- 22** Nama : Yang Mulia Awang Adi Lisea bin Mohd. Addly
Jawatan : Ahli Kaji Penyakit Tumbuhan
Jabatan : Pertanian dan Agri Makanan,
Kementerian Sumber-Sumber Utama dan Pelancongan.
- 23** Nama : Yang Mulia Awang Joffre bin Haji Ali Ahmad
Jawatan : Penolong Pegawai Perhutanan Tingkat I
Jabatan : Perhutanan,
Kementerian Sumber-Sumber Utama dan Pelancongan.
- 24** Nama : Yang Mulia Awang Raiman bin Haji Karim
Jawatan : Juru X-Ray
Jabatan : Kementerian Kesihatan.
- 25** Nama : Yang Mulia Awang Haji Mohammad Khairul Anuar bin
Pehin Orang Kaya Pendikar Alam Dato Paduka Seri Awang Haji Hasrin
Jawatan : Jurupulih Anggota
Jabatan : Hospital Suri Seri Begawan Kuala Belait,
Kementerian Kesihatan.
- 26** Nama : Yang Mulia Awang Muhammad Yusuf bin Abdul Rahim
Jawatan : Pegawai Pelajaran Kesihatan
Jabatan : Pusat Promosi Kesihatan,
Kementerian Kesihatan.
- 27** Nama : Yang Mulia Awang Sufri bin Laying
Jawatan : Jururawat
Jabatan : Perkhidmatan Kejururawatan,
Kementerian Kesihatan.
- 28** Nama : Yang Mulia Awang Nur Sadiqin bin Misir
Jawatan : Pegawai Pembangunan Sumber Manusia
Jabatan : Kementerian Tenaga [Tenaga Dan Tenaga Manusia] dan Perindustrian
- 29** Nama : Yang Mulia Awang Rosli bin Haji Abdul Rahman
Jawatan : Pegawai Pendidikan Tingkat Khas
Jabatan : Sekolah-Sekolah,
Kementerian Pendidikan.

- 30** Nama : Yang Mulia Awang Imran bin Md. Tahir
Jawatan : Penyusun Kegiatan Luar
Jabatan : Pendidikan Ko-Kurikulum,
Kementerian Pendidikan.
- 31** Nama : Yang Mulia Awang Mohammad Samira Razin bin Abdullah Sambut
Jawatan : Pegawai Pelajaran Kegiatan Luar
Jabatan : Pendidikan Ko-Kurikulum,
Kementerian Pendidikan.
- 32** Nama : Yang Mulia Awang Muhd. Khairuldin bin Mohd. Alidin
Jawatan : Pegawai Pendidikan
Jabatan : Politeknik Brunei,
Kementerian Pendidikan.
- 33** Nama : Yang Mulia Awang Abdul Muiz bin Ahmad Hussin
Jawatan : Pegawai Perpustakaan
Jabatan : Politeknik Brunei,
Kementerian Pendidikan.
- 34** Nama : Yang Mulia Awang Md. Azraie bin Haji Amit
Jawatan : Pegawai Pendidikan
Jabatan : Pendidikan Teknik,
Kementerian Pendidikan.
- 35** Nama : Yang Mulia Awang Muhammad Khairulanwar bin Haji Yunus
Jawatan : Pegawai Kerja
Jabatan : Pentadbiran dan Perkhidmatan-Perkhidmatan,
Kementerian Pendidikan.
- 36** Nama : Yang Mulia Awang Mohd. Safni bin Abd. Talip
Jawatan : Penolong Penyelia Kegiatan Luar
Jabatan : Pendidikan Ko-Kurikulum,
Kementerian Pendidikan.
- 37** Nama : Yang Mulia Awang Haji Abdul Rahman bin Haji Ahim
Jawatan : Pegawai Kaunseling
Jabatan : Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan.
- 38** Nama : Yang Mulia Pengiran Muhammad Nuur Hakiim bin
Pengiran Anak Badi'odzaman
Jawatan : Pegawai Tugas-Tugas Khas Tingkat II
Jabatan : Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan.
- 39** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Sharifah Khadijah binti Husein Alkaff
Jawatan : Pakar Terjemah
Jabatan : Mufti Kerajaan,
Jabatan Perdana Menteri.

- 40** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Rosni binti Haji Yahya @ Hajah Hani
Jawatan : Ketua Amen Ser
Jabatan : Mufti Kerajaan,
Jabatan Perdana Menteri.
- 41** Nama : Yang Mulia ASP Dayang Norkhatijah binti Haji Zainal
Jawatan : Adjutan Pusat Latihan
Jabatan : Polis Diraja Brunei,
Jabatan Perdana Menteri.
- 42** Nama : Yang Mulia Dayang Norsham binti Haji Abdul Razak
Jawatan : Penganalisa Sistem
Jabatan : Pusat Kebangsaan E-Kerajaan,
Jabatan Perdana Menteri.
- 43** Nama : Yang Mulia Dayangku Siti Nuraini binti Pengiran Haji Tajuddin
Jawatan : Jurutera Sistem
Jabatan : Pusat Kebangsaan E-Kerajaan,
Jabatan Perdana Menteri.
- 44** Nama : Yang Mulia Dayang Noor Rohaya binti Arun
Jawatan : Pegawai Perkhidmatan Pengurusan
Jabatan : Perkhidmatan Pengurusan,
Jabatan Perdana Menteri.
- 45** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Anna Erna binti Haji Ramlee
Jawatan : Penyiasat Khas
Jabatan : Biro Mencegah Rasuah,
Jabatan Perdana Menteri.
- 46** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Norzaimah binti Haji Abd. Halim
Jawatan : Penjadual
Jabatan : Pusat Kebangsaan E-Kerajaan,
Jabatan Perdana Menteri.
- 47** Nama : Yang Mulia Dayang Nur Maszawani binti Abdullah Andok
Jawatan : Pegawai Kaji Selidik
Jabatan : Kementerian Pertahanan.
- 48** Nama : Yang Mulia Lt. Kol. Dayang Caslindawati binti Samil
Jawatan : Ketua Unit Teknologi Maklumat Pertahanan
Jabatan : Kementerian Pertahanan.
- 49** Nama : Yang Mulia Dayang Masniah binti Haji Damit/Haji Abd. Hamid
Jawatan : Pegawai Arkib
Jabatan : Kementerian Pertahanan.

- 50** Nama : Yang Mulia Dayang Massuliyanti binti Mohammad Iskandar
Jawatan : Pegawai Pentadbir Unit Teknologi Maklumat Pertahanan
Jabatan : Kementerian Pertahanan.
- 51** Nama : Yang Mulia Dayang Norzaidah binti Mardani
Jawatan : Pegawai Penyelidik
Jabatan : Kementerian Pertahanan.
- 52** Nama : Yang Mulia Dayang Siti Suhana binti Haji Mohd. Said
Jawatan : Penyelia Pejabat
Jabatan : Kementerian Pertahanan.
- 53** Nama : Yang Mulia Dayang Erma Sufinie binti Ali Rahman
Jawatan : Pegawai Kewangan
Jabatan : Kementerian Kewangan dan Ekonomi
- 54** Nama : Yang Mulia Dayang Sazianah binti Haji Sabli
Jawatan : Pegawai Pelaburan
Jabatan : Agensi Pelaburan Brunei,
Kementerian Kewangan dan Ekonomi.
- 55** Nama : Yang Mulia Dayang Siti Aden Aliah binti Haji Roni
Jawatan : Pegawai Pelaburan
Jabatan : Agensi Pelaburan Brunei,
Kementerian Kewangan.
- 56** Nama : Yang Mulia Dayang Siti Norezah binti Haji Md. Dan
Jawatan : Pegawai Tugas-Tugas Khas Tingkat II
Jabatan : Pejabat Daerah Belait,
Kementerian Hal Ehwal Dalam Negeri
- 57** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Amalina binti Awang Haji Tahir
Jawatan : Pegawai Kewangan
Jabatan : Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 58** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Noor Rahimah binti Haji Abdul Rahim
Jawatan : Pegawai Ugama
Jabatan : Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 59** Nama : Yang Mulia Dayang Dr. Hajah Hanan binti Pehin Datu Seri
Maharaja Dato Paduka Seri Setia (Dr.) Ustaz Haji Awang Abdul Aziz
Jawatan : Pensyarah
Jabatan : Universiti Islam Sultan Sharif Ali,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 60** Nama : Yang Mulia Dayang Dr. Hajah Halimaturradiah binti Dato Seri Setia
Haji Metussin
Jawatan : Pensyarah
Jabatan : Universiti Islam Sultan Sharif Ali,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.

- 61** Nama : Yang Mulia Dayang Fazirah binti Haji Kamis
Jawatan : Penolong Pendaftar
Jabatan : Universiti Islam Sultan Sharif Ali,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 62** Nama : Yang Mulia Dayang Hasmahwati binti Mohammad
Jawatan : Penolong Pendaftar
Jabatan : Universiti Islam Sultan Sharif Ali,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 63** Nama : Yang Mulia Dayang Amalhayati binti Haji Amit
Jawatan : Pegawai Perkembangan Ugama
Jabatan : Pusat Da'wah Islamiah,
Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 64** Nama : Yang Mulia Dayang Siti Nordiyana binti Haji Othman
Jawatan : Penolong Pegawai Kerja Tingkat I
Jabatan : Kementerian Hal Ehwal Ugama.
- 65** Nama : Yang Mulia Dayang Roslinah binti Haji Mohsin
Jawatan : Pegawai Perhutanan
Jabatan : Perhutanan,
Kementerian Sumber-Sumber Utama dan Pelancongan.
- 66** Nama : Yang Mulia Dayang Duratul Ain binti Haji Durani
Jawatan : Pegawai Perhutanan
Jabatan : Perhutanan,
Kementerian Sumber-Sumber Utama dan Pelancongan.
- 67** Nama : Yang Mulia Dayang Nurul Ehra Hayati binti Haji Md. Hussin
Jawatan : Pegawai Pertanian
Jabatan : Pertanian dan Agri Makanan,
Kementerian Sumber-Sumber Utama dan Pelancongan
- 68** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Effah binti Pehin Orang Kaya Paduka
Setia Raja Dato Paduka Seri Setia Haji Awang Suhaili
Jawatan : Pengkaji Dengar
Jabatan : Kementerian Kesihatan.
- 69** Nama : Yang Mulia Dayang Nur Atiqah binti Haji Abdul Latip
Jawatan : Jurutera Perubatan Hayat Kanan
Jabatan : Teknologi Penjagaan Kesihatan,
Kementerian Kesihatan.
- 70** Nama : Yang Mulia Dayang Nurul Adilah binti Mahmud
Jawatan : Pegawai Perubatan Kesihatan
Jabatan : Pusat Promosi Kesihatan,
Kementerian Kesihatan.

- 71** Nama : Yang Mulia Dayang Junaidah binti Haji Hamid
Jawatan : Kerani Sulit
Jabatan : Perkhidmatan Pergigian,
Kementerian Kesihatan.
- 72** Nama : Yang Mulia Dayang Nani Sumarni binti Haji Sulaiman
Jawatan : Pegawai Pembangunan Sumber Manusia Kanan
Jabatan : Kementerian Tenaga [Tenaga dan Tenaga Manusia] dan Perindustrian
- 73** Nama : Yang Mulia Dayang Izzah Farzanah binti Ahmad @ Nurafifah
Jawatan : Pegawai Kaji Selidik
Jabatan : Kementerian Tenaga [Tenaga dan Tenaga Manusia] dan Perindustrian
- 74** Nama : Yang Mulia Dayang Salseina Aidiladha binti Haji Mohd. Hussein
Jawatan : Penolong Pegawai Kerja Tingkat I
Jabatan : Perkhidmatan Elektrik,
Kementerian Tenaga [Tenaga dan Tenaga Manusia] dan Perindustrian.
- 75** Nama : Yang Mulia Pengiran Hajah Nur Sabrina binti Pengiran Haji Momin
Jawatan : Penyelia Sistem
Jabatan : Kementerian Tenaga [Tenaga dan Tenaga Manusia] dan Perindustrian.
- 76** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Jarah binti Haji Sulaiman
Jawatan : Juruteknik Ukur Kanan
Jabatan : Ukur,
Kementerian Pembangunan.
- 77** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Nur Nazrah Huwaina binti Abdullah
Jawatan : Pegawai Pelajaran
Jabatan : Kementerian Pendidikan.
- 78** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Norsenah binti Haji Mohd. Nasir
Jawatan : Pegawai Perpustakaan Kanan
Jabatan : Politeknik Brunei,
Kementerian Pendidikan.
- 79** Nama : Yang Mulia Dayang Hamizah @ Fateen binti Md. Taha
Jawatan : Pegawai Pendidikan
Jabatan : Politeknik Brunei,
Kementerian Pendidikan.
- 80** Nama : Yang Mulia Dayang Norasizah binti Haji Puting
Jawatan : Pegawai Pelajaran
Jabatan : Pendidikan Ko-Kurikulum,
Kementerian Pendidikan.

- 81** Nama : Yang Mulia Dayang Hamadiatul Hayati binti Abdul Hamid
Jawatan : Pegawai Tugas-Tugas Khas Tingkat II
Jabatan : Teknologi Maklumat dan Komunikasi,
Kementerian Pendidikan.
- 82** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Roziaty binti Haji Md. Zaki
Jawatan : Pegawai Pendidikan
Jabatan : Pendidikan Teknik,
Kementerian Pendidikan.
- 83** Nama : Yang Mulia Dayang Luzaimah binti Datang
Jawatan : Kerani Sulit
Jabatan : Kementerian Pendidikan.
- 84** Nama : Yang Mulia Dayangku Etty Marlincy binti Pengiran Rosli
Jawatan : Guru
Jabatan : Kementerian Pendidikan.
- 85** Nama : Yang Mulia Dayang Siti Mazwaha binti Haji Abu Bakar
Jawatan : Pembantu Teknik Kanan
Jabatan : Jabatan Sekolah-Sekolah,
Kementerian Pendidikan.
- 86** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Siti Zarena binti Haji Ismail
Jawatan : Pegawai Kebudayaan, Belia dan Sukan Kanan
Jabatan : Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan.
- 87** Nama : Yang Mulia Dayang Hajah Sofinaz binti Haji Abd. Majid
Jawatan : Pegawai Latihan
Jabatan : Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan.
- 88** Nama : Yang Mulia Pengiran Norazah binti Pengiran Haji Mohammad
Jawatan : Pegawai Etnologi
Jabatan : Muzium-Muzium,
Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan.
- 89** Nama : Yang Mulia Dayang Hakimah binti Sufian
Jawatan : Ketua Pegawai Muzium
Jabatan : Muzium-Muzium,
Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan.
- 90** Nama : Yang Mulia Dayang Shahrinah binti Haji Abd. Rahman
Jawatan : Penolong Ketua Pegawai Belia dan Sukan
Jabatan : Belia dan Sukan,
Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan.

**Atur Cara
Jadual
Kursus
dan
Bengkel**

HARI PERTAMA

Tarikh • 13 Safar 1440H bersamaan 22 Oktober 2018M

Hari • Isnin

Tempat • Dewan Teater, Jabatan Adat Istiadat Negara

Pagi • 7.45 pagi - 8.15 pagi

Pendaftaran para peserta kursus dan bengkel

8.15 pagi-9.30 pagi

Sesi taklimat dan suai kenal

9.30 pagi-10.00 pagi

Rehat

10.00 pagi-12.00 tengah hari

Ceramah bertajuk
**'SUSUNAN KEDUDUKAN DAN TATATERTIB
DI DALAM MAJLIS-MAJLIS BERISTIADAT'**

Disampaikan oleh:
Yang Mulia Awang Razali bin Haji Badar,
Penolong Kanan Yang Di-Pertua Adat Istiadat Negara.

12.00 tengah hari

Rehat/Besurai

Petang • 2.00 petang – 4.00 petang

Ceramah bertajuk
**'ADAT ISTIADAT, TERASUL DAN BAHASA DALAM
BERTERASKAN MELAYU ISLAM BERAJA'**

Disampaikan oleh:
Yang Mulia Awang Haji Abdul Manaf@Muhammad Zulfikri bin
Haji Japar,
Penolong Yang Di-Pertua Adat Istiadat Negara.

4.00 petang

Rehat/Besurai

HARI KEDUA

Tarikh • 14 Safar 1440H bersamaan 23 Oktober 2018M

Hari • Selasa

Tempat • Dewan Teater, Jabatan Adat Istiadat Negara

Pagi • 8.00 pagi – 10.00 pagi

Ceramah bertajuk
**'PENGENALAN ADAT ISTIADAT BRUNEI, GENDANG
NAUBAT DAN GENDANG JAGA-JAGA'**

Disampaikan oleh:
Yang Mulia Awangku Mohd. Noor Hamaddi bin Pengiran Ahmad,
Pegawai Adat Istiadat.

10.00 pagi-10.30 pagi

Rehat

10.30 pagi-12.00 tengah hari

Ceramah bertajuk
'BAHASA DALAM DAN KEPENTINGANNYA'

Disampaikan oleh:
Yang Mulia Awang Mohammad Khairol Nazwan bin Haji Karim,
Pegawai Penyelidik.

12:00 tengah hari

Rehat/Besurai

Bangunan Lapau dan Muzium Alat Kebesaran Diraja

Tempat • 2.00-petang

Petang • Lawatan ke Bangunan Lapau

Disampaikan oleh:
Yang Mulia Awang Mohammad Zaizul bin Haji Daud,
Pegawai Adat Istiadat.

Lawatan ke Muzium Alat Kebesaran Diraja

Diketuai oleh:
Yang Mulia Awangku Mohamad Ariffin bin Pengiran Haji Mohd.
Norsah,
Pegawai Penyelidik.

Rehat/Besurai

Peringatan • Para peserta dinasihatkan untuk membawa Kain Sinjang.

HARI KETIGA

- Tarikh** • 15 Safar 1440H bersamaan 24 Oktober 2018M
- Hari** • Rabu
- Tempat** • Dewan Persantapan Lapau, Jabatan Adat Istiadat Negara
- Pagi** • 8.00 pagi-10.00 pagi
- 'BENGKEL SEMBAH HORMAT/LAILA SEMBAH DAN MENGANGKAT-NGANGKAT'**
- Dikendalikan oleh:
Yang Dimuliakan Pehin Orang Kaya Jurulateh Adat Istiadat Diraja
Dato Paduka Haji Awang Mashhor bin Haji Metahir,
Penolong Setiausaha Adat Istiadat.
- 10.00 pagi-10.30 pagi
- Rehat
- 10.30 pagi-12.00 tengah hari
- 'BENGKEL MENAMBAT DASTAR DAN MENAPIH SINJANG/ KAPIT KAIN'**
- Disampaikan oleh:
Yang Mulia Awang Mohammad Zaizul bin Haji Daud,
Pegawai Adat Istiadat.
- 12.00 tengah hari
- Rehat/Besurai

PENUTUPAN

- Tarikh** • 15 Safar 1440H bersamaan 24 Oktober 2018M
- Hari** • Rabu
- Tempat** • Dewan Persantapan Lapau, Jabatan Adat Istiadat Negara
- Petang** • 2.00 petang
- Para Peserta Kursus dan Bengkel, Pegawai dan Penceramah hadir
- 2.15 petang
- Kehadiran Tetamu Kehormat
- Bacaan Surah Al-Fatihah
- Ucapan Alu-aluan Pengerusi Bersama Majlis
- Ucapan wakil peserta Kursus dan Bengkel
- Ucapan Penutup Kursus dan Bengkel oleh Tetamu Kehormat
- Penyampaian sijil-sijil kepada para peserta Kursus dan Bengkel
- Doa Selamat
- Menikmati Jamuan
- Besurai

Peringatan •

Pakaian di sepanjang 3 hari kursus, Cara Melayu bagi lelaki dan Baju Kurung bagi perempuan.

**Jawatankuasa
Kursus
dan
Bengkel
Adat
Istiadat**

**JAWATANKUASA KURSUS
DAN BENGKEL ADAT
ISTIADAT JABATAN ADAT
ISTIADAT NEGARA**

Penasihat Bersama

Yang Amat Mulia
Pengiran Lela Cheteria Sahibun Najabah Pengiran Anak Haji Abdul Aziz
bin Pengiran Jaya Negara Pengiran Haji Abu Bakar,
Yang Di-Pertua Adat Istiadat Negara

Yang Mulia Awang Razali bin Haji Badar,
Penolong Kanan Yang Di-Pertua Adat Istiadat Negara.

Yang Mulia Dayang Hajah Norezan binti Haji Hambali,
Pengaruh Institut Perkhidmatan Awam.

Pengerusi Bersama

Yang Mulia Awang Haji Abdul Manaf@Muhammad Zulfikri bin Haji Japar,
Penolong Yang Di-Pertua Adat Istiadat Negara.
Yang Mulia Dayang Hajah Roslizawati binti Haji Ibrahim,
Penolong Pengarah Institut Perkhidmatan Awam.
Yang Mulia Dr. Dayang Suzana binti Haji Awang Adanan
Penolong Pengarah Institut Perkhidmatan Awam.

**Timbalan Pengerusi
Bersama**

Yang Mulia Pengiran Mohd. Bakhtiar bin Pengiran Haji Ibrahim
Yang Mulia Awangku Mohd. Noor Hamaddi bin Pengiran Ahmad
Yang Mulia Awang Razali bin Hassim
Yang Mulia Dayang Hajah Maimunah binti Haji Awang Hussin (IPA)

Setiausaha Bersama

Yang Mulia Awang Mohd. Zaizul bin Haji Daud
Yang Mulia Awang Muhammad Faiz bin Sahat
Yang Mulia Awang Mohammad Erul Nizam bin Aiadin
Yang Mulia Mohammad Khairol Nazwan bin Haji Karim
Yang Mulia Pengiran Haji Mohammad Alinoor bin Pengiran Haji Ismail (IPA)

**Penolong Setiausaha
Bersama**

Yang Mulia Awangku Mohammad Ariffin bin Pengiran Haji Mohd. Norsah
Yang Mulia Awang Mohammad Zaim bin Mahmud
Yang Mulia Awang Mohamed Ammar Syarqawi bin Mohamed Tahir
Yang Dimuliakan Pehin Orang Kaya Jurulateh Adat Istiadat Diraja
Dato Paduka Haji Awang Mashhor bin Haji Metahir
Yang Mulia Awang Umar bin Bakir
Yang Mulia Awang Haji Md. Abidin bin Haji Rashid
Yang Mulia Pengiran Yahya bin Pengiran Haji Mohammad
Yang Mulia Awang Mohamad Suhardi bin Haji Abdullah
Yang Mulia Awang Abdul Aziz bin Haji Ibrahim

**Penyelaras Pendaftaran/
Kertas Kerja/
Reka Bentuk Program/
Sijil-Sijil dan
Tag nama**

Yang Mulia Awang Mohammad Erul Nizam bin Aiadin (Ketua)
Yang Mulia Awang Haji Md. Abidin bin Haji Rashid (Penolong Ketua)
Yang Mulia Awang Mohamad Suhardi bin Haji Abdullah
Yang Mulia Awang Mohd. Khairani bin Abdul Karim
Yang Mulia Awang Mohammad Sadiq Naqiuddin bin Haji Awang Mohd. Yussof
Yang Mulia Awang Zulazmi Ismahali bin Haji Ismail
Yang Mulia Awang Jamalarippin bin Jini
Yang Mulia Dayang Hajah Hazlizah binti Haji Mohd Hassan (IPA)

**Penyelaras Sebaran Am,
Liputan dan
Penggambaran**

Yang Mulia Awang Mohammad Khairol Nazwan bin Haji Karim (Ketua)
Yang Mulia Awang Mohammad Zaim bin Mahmud (Penolong Ketua)
Yang Mulia Awang Muhammad Azry@Ben bin Haji Tahir
Yang Mulia Awang Jamalarippin bin Jini

**Penyelaras
Kelengkapan dan
Audio Visual**

Yang Mulia Awang Mohd. Zaizul bin Haji Daud (Ketua)
Yang Mulia Pengarah Awang Haji Brahim@Momin bin Haji Mohd. Yussof
Yang Mulia Pengiran Haji Mohd. Tejudin bin Pengiran Haji Mohd. Salleh
Yang Mulia Awang Haji Ariffin bin Haji Mohammad
Yang Mulia Awang Murni bin Majid
Yang Mulia Awang Junaidi bin Haji Bakar
Yang Mulia Pengiran Mohd. Ali Redzuan bin Pengiran Haji Damit
Yang Mulia Pengiran Ibrahim bin Pengiran Duraman
Semua buruh-buruh Jabatan Adat Istiadat Negara

**Penyelaras
Jamuan**

Yang Mulia Pengiran Yahya bin Pengiran Haji Mohammad (Ketua)
Yang Mulia Awang Abdul Aziz bin Haji Ibrahim
Yang Mulia Awang Mohammad Zul-Azfar bin Abbas
Yang Mulia Pengiran Haji Abdur Rahim @ Abarahim bin Pengiran Haji Minting
Yang Mulia Awang Md. Alif Sham bin Md. Alim Shah
Yang Mulia Awang Md. Fakhrul Reza bin Saifulrijal
Yang Mulia Dayang Hajah Hazlizah binti Haji Mohd Hassan (IPA)

**Penyelaras Bengkel
dan Lawatan**

Yang Mulia Awangku Mohammad Ariffin bin Pengiran Haji Mohd. Norsah
Yang Dimuliakan Pehin Orang Kaya Jurulateh Adat Istiadat Diraja
Dato Paduka Awang Haji Mashhor bin Haji Metahir

• Sembah Hormat dan mengangkat-angkat

Yang Mulia Awang Khalidi bin Haji Suhaimi
Yang Mulia Awang Mohd. Zain bin Haji Bungsu
Yang Mulia Awang Durahim bin Piut
Yang Mulia Awang Haji Roslan bin Haji Asmat
Yang Mulia Awang Ruzaini bin Haji Zakaria
Yang Mulia Awang Muhammad Nur Hadi@Eddeynoor bin Haji Ali
Yang Mulia Awang Murni bin Majid
Yang Mulia Awang Ahmad Humaizi bin Umar
Yang Mulia Awang Haji Hassanol Fikri bin Haji Sudin
Yang Mulia Nor' Ariffin bin Haji Tunjang
Yang Mulia Awang Halidin bin Bujeh
Yang Mulia Awang Munaf bin Haji Tuah
Yang Mulia Awang Muhammad Alifsham bin Muhammad Alimshah
Yang Mulia Awang Mohammad Fakhrul Reza bin Saiful Rizal

• Penambat Dastar dan Menapih Sinjang

Yang Mulia Awang Haji Abdul Aziz bin Ketua Juru Laki Haji Duraman
Yang Mulia Awang Mohd. Zain bin Haji Bungsu
Yang Mulia Awang Muhammad Nur Hadi@Eddeynoor bin Haji Ali
Yang Mulia Nor' Ariffin bin Haji Tunjang
Yang Mulia Pengiran Haji Tajuddin bin Pengiran Haji Manggong

**Jurucara dan
Pembaca Doa**

Yang Mulia Awang Mohammad Zaim bin Mahmud
Yang Mulia Awang Muhammad Nur Hadi@Eddeynoor bin Haji Ali
Yang Mulia Awang Rosli bin Orang Kaya Setia Haji Ahmad

Penghargaan

PENGHARGAAN

**Ucapan Penghargaan
dan Terima Kasih**

Yang Mulia
Awang Razali bin Haji Badar
Pemangku Yang Di-Pertua Adat Istiadat Negara
selaku Tetamu Kehormat

Pengarah Institut Perkhidmatan Awam

Para Penceramah Kursus & Penyampai Bengkel Adat Istiadat

Pengarah Radio dan Televisyen Brunei

Pemangku Pengarah Penerangan

Pemangku Pengarah Muzium-Muzium Brunei

Peta Tempat Kursus dan Bengkel

PETA TEMPAT KURSUS DAN BENGKEL

Dewan Teater, Jabatan Adat Istiadat Negara

Dewan Persantapan Lapau

Tempat berlangsung Ceramah Adat Istiadat pada hari pertama dan kedua di Tingkat Dua.

Tempat berlangsung Bengkel dan Penutupan Kursus dan Bengkel Adat Istiadat pada hari ketiga

MAP RAJAH TEMPAT KURSUS/BENGKEL ADAT ISTADAT

